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Beslutningsreferat fra Nordjyllands Politis 

kredsrådsmøde den 29. august 2017 

 

 

Deltagere: 

Politidirektør Anne Marie Roum Svendsen 

Chefpolitiinspektør Karsten Hansen 

Stabschef Henrik Kjær Thomsen   

Borgmester Knud Kristensen, Vesthimmerlands Kommune 

Borgmester Leon Sebbelin, Rebild Kommune 

Borgmester Birgit Hansen, Frederikshavn Kommune  

Borgmester Mogens Gade, Jammerbugt Kommune 

Borgmester Mogens Jespersen, Mariagerfjord Kommune 

Borgmester Tobias Birch Johansen, Læsø Kommune 

 

Afbud: 

Fungerende chefanklager Tina Østergaard 

Borgmester Thomas Kastrup-Larsen, Aalborg Kommune 

Borgmester Mikael Klitgaard, Brønderslev Kommune  

Borgmester Arne Boelt, Hjørring Kommune 

 

Referent: sekretariatschef Michael Graversen 

 

Dagsorden : 

1) Godkendelse af dagsorden 

2) Godkendelse af referat fra kredsrådsmødet den 9. maj 2017 

3) Bandepakke III – gensidige forventninger  

4) Møderne med de enkelte borgmestre og kommuner i 4. kvartal 2017 

5) Det aktuelle kriminalitetsbillede 

6) Bordrunde 

7) Eventuelt 

 

Politidirektøren bød velkommen.  

  
Ad punkt 1) Godkendelse af dagsorden 

 

Dagsordenen blev godkendt. 

 

Ad punkt 2) Godkendelse af referat fra kredsrådsmødet den 9. maj 2017 

 

Referatet blev godkendt. 

 

Ad punkt 3) Bandepakke III – gensidige forventninger  

 

Anne Marie Roum Svendsen orienterede om, at forårets bandepakke bl.a. giver myndighe-

derne bedre redskaber til i nogle situationer at lukke bandernes klubhuse, hvis de udgør fare 

eller giver utryghed for de omkringboende.  
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Politiets mulighed for med ”rockerloven” midlertidigt at lukke klubhusene under en verserende 

bandekonflikt er forbedret.  

Desuden kan kommunerne med en ny lov forbyde brugen af en ejendom som samlingssted, 

når dette giver væsentlige gener og utryghed for omkringboende. Hvis det i Nordjylland bliver 

aktuelt at bruge denne nye lov, vil det være vigtigt i forløbet at have et tæt samarbejde med 

politiet, som også i vidt omfang skal levere de relevante oplysninger til kommunens vurdering 

og sagsbehandling. Hos Nordjyllands Politi vil ledelsessekretariatet i praksis være indfaldsvink-

len for dette samarbejde. 

Det er også naturligt, at kredsrådet løbende drøfter mulighederne for at anvende disse regler. 

 

Ad punkt 4) Møderne med de enkelte borgmestre og kommuner i 4. kvartal 2017 

 

Det blev aftalt, at den tidligere vedtagne model for møderne i de enkelte kommuner i årets 4. 

kvartal så vidt muligt også følges i år, selv om der er kommunalvalg i november. 

 

Ad punkt 5) Det aktuelle kriminalitetsbillede  

 

Karsten Hansen gennemgik centrale dele af den udleverede kriminalitetsstatistik for årets 

første 7 måneder, og der er stadig et generelt fald i antallet af straffelovsanmeldelser.  

Dette gælder også på det fortsat højt prioriterede indbrudsområde. Lokalt har der dog desvær-

re været indbrudsbølger, som udenlandske omrejsende kriminelle i et vist omfang formentlig 

står bag. Ikke mindst når det gælder indbrud, er politiet stadig meget afhængig af, at borger-

ne holder et vågent øje og giver politiet et tip, når noget virker mistænkeligt. 

På voldsområdet oplever både Nordjyllands Politi og flere andre kredse fortsat en stigning i 

antallet af anmeldelser. Det er stadig politiets indtryk, at det mere handler om ændringer i 

anmeldelses- og registreringspraksis end en reel stigning i volden.  

Kredsens responstider er faldet, og Nordjyllands Politi ligger nu på niveau med de fleste andre 

politikredse. Der er imidlertid fortsat store udsving mellem gennemsnittet i de enkelte nordjy-

ske kommuner, og i Vesthimmerland og Jammerbugt er gennemsnittet på godt 20 minutter. 

Nordjyllands Politi har dog iværksat flere tiltag, som – bl.a. gennem forskudte mødetider - skal 

give kortere responstider, ligesom nye styringsværktøjer er på vej på landsplan.   

 

Knud Kristensen fandt forskellene mellem responstiderne i kommunerne alt for stor og me-

get vanskelig at forklare borgerne i yderområder.  

Borgerne tilkendegiver også, at når politiet så endelig kommer ud lokalt i f.eks. festmiljøet, er 

det ofte for at kontrollere, om der skulle være enkelte unge under 18 år til stede efter midnat. 

Samtidig giver de unge udtryk for, at der ikke i Jomfru Ane Gade i Aalborg er samme tætte 

politimæssige kontrol med dette.  

 

Karsten Hansen understregede, at politiets patruljer også løbende udfører kontroller i Jomfru 

Ane Gade, hvor diskotekerne og værtshuse har et tilsvarende vilkår om unge efter midnat.  

 

Mogens Gade tilsluttede sig, at de fortsat lange responstider i yderkommunerne er utilfreds-

stillende for borgerne. Det giver ikke tryghed at vide, at man må regne med at vente længe, 

før politiet kan komme til stede. Men i sidste ende handler det nok om den overordnede res-

sourceramme, som politiet har til rådighed i en tid med stadig nye opgaver og prioriteringer fra 

bl.a. det politiske niveau.  
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I øvrigt vil det være interessant for borgmestrene at få forevist, hvordan politikredsens ”fly-

dende beredskab” fungerer og styres i praksis. 

 

Anne Marie Roum Svendsen var ganske enig, og der vil derfor ske en forevisning i forbin-

delse med kredsrådets første møde i 2018.  

 

Mogens Jespersen oplyste, at han fra borgerne får tilkendegivelser om, at politiet nu er min-

dre synlige i lokalområderne, og det gælder bl.a. ved afvikling af arrangementer m.v. 

Der er i øvrigt også i Mariagerfjord kommune eksempler på, at de unge, som ikke må være på 

de lokale diskoteker, i stedet kører til Aalborg, hvor de samme regler tilsyneladende ikke altid 

håndhæves på samme måde. Derfor overvejer kommunen, om det særlige vilkår om de unge 

under 18 år fortsat skal sættes ind i bevillingerne.   

 

Anne Marie Roum Svendsen henviste til de tidligere drøftelser i kredsrådet om denne al-

dersgrænse, og politiet finder det fortsat vigtigt, at der så vidt muligt på dette område følges 

samme linje i hele Nordjylland. Denne praksis har samtidig været med til at inspirere både 

Østjylland og Vestjylland, hvor kommunerne nu anvender et tilsvarende vilkår i bevillingerne 

for diskotekerne og de værtshuse m.v., hvor unge under 18 år kan søge hen.  

 

Ad punkt 6) Bordrunde 

 

Tobias Birch Johansen tilkendegav, at der på Læsø generelt er stor tilfredshed med den poli-

timæssige betjening.  

 

Birgit Hansen takkede politiet for et godt samarbejde om håndteringen af en fælles lokal me-

diehistorien fra Frederikshavn. 

Der var også i sommer store udfordringer med støj fra restauranter i Skagen, og det har bl.a. 

nu givet anledning til flere politianmeldelser fra kommunen. Fremadrettet synes der også be-

hov for et fællesmøde om myndighedernes muligheder for at gribe hurtigt og effektivt ind. 

 

Anne Marie Roum Svendsen tilkendegav, at det vil være naturligt, at disse drøftelser ind-

ledningsvis sker i lokalrådet.  

 

Mogens Gade var fortsat meget tilfreds med samarbejdet lokalt med stationen i Hjørring. 

En konkret bevillingssag var dog ikke behandlet særligt hurtigt og fleksibelt af politikredsen. 

 

Anne Marie Roum Svendsen oplyste, at politikredsen reelt har fået et nyt team af medar-

bejdere til behandling af bevillingssager m.v., og derfor er der desværre i indkøringsfasen nog-

le udfordringer med bl.a. længere sagsbehandlingstider. Der arbejdes imidlertid målrettet på 

at få indhentet dette efterslæb, så sagerne igen løbende sendes frem til kommunerne. 

Hvis en borgmester støder på en konkret sag, som måske ikke kører optimalt, kan der altid 

sendes en mail om dette til politidirektøren eller chefpolitiinspektøren. 

 

Mogens Jespersen takkede politiet for indsatsen under sommerens besøg af Dronningen. 

 

Henrik Kjær Thomsen henviste til det brev, som HORESTA den 1. august 2017 sendte til 

kommunerne, hvor der gøres opmærksom på, at vilkår kun må sættes i en bevilling, når der 

konkret er behov for det. Nordjyllands Politi indstiller derfor også kun vilkår, som giver mening 
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ved den enkelte restaurant. Vilkåret om unge under 18 år efter midnat er således normalt  

alene relevant for bevillinger til nattelivets diskoteker og værtshuse m.v., og dette udgangs-

punkt tager afsæt i de tidligere drøftelser i kredsrådet.   

 

På forespørgsel fra Birgit Hansen blev det i øvrigt tilkendegivet, at hverken politiet eller de øv-

rige kommuner kendte til restaurationer, der ønsker bevillingsvilkår, hvor der i forhold til luk-

ketidspunktet er mulighed for ”glidende lukning” til udslusning af gæster over et tidsrum.  

 

Ad punkt 7) Eventuelt 

 

Ingen bemærkninger. 

 

 

 


